
Memantine HCl 

【OMAN】 Manotin®  10mg/Tab            ATC Code：N06DX01 

中文名： 滅擾膜衣錠  «晟德大藥廠» 

適應症： 治療中重度及重度阿滋海默症。 

藥理分類：  N-Methyl-D-Aspartate (NMDA) Receptor Antagonist. 

用法用量： Administration: orally, taken without regard to meals. 
 

Dosage regimen: 
⚫ Starting dose: 5mg QD, target dose: 20 mg/day. 
⚫ Dose should be increased in 5 mg increments to 10 mg/day (5 mg BID), 15 

mg/day (5 mg and 10 mg as separate doses), and 20 mg/day (10 mg BID).  
⚫ The minimum recommended interval between dose increases is 1 week. 
⚫ Renal impairment: Clcr < 30 mL/min, 5 mg BID. 

 
不良反應： 眩暈、感染、無食慾、頭痛、背痛、便秘、咳嗽、高血壓等。 

 
交互作用：  

⚫ Carbonic Anhydrase Inhibitors (Acetazolamide, Topiramate, Zonisamide) : 

↑ the serum level of Memantine. 

⚫ NMDA Receptor Antagonists (Amantadine, Dextromethorphan) :  

↑ the adverse/toxic effect of Memantine. 

注意事項：  1.可與食物併服或空腹服用。 

            2.不建議於服藥期間開車或使用危險機械。 

            3.尿液鹼化劑(如 NaHCO3, acetazolamide)會降低本品清除率，造成藥物蓄積。 
 

懷 孕 期：  Adverse events have been observed in animal reproduction studies.  
 

授 乳 期： It is not known if memantine is present in breast milk. 
The decision to breastfeed during therapy should consider the risk of infant exposure, 
the benefits of breastfeeding to the infant, and benefits of treatment to the mother.    

  


